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Zápis číslo 3/2017 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
 
termín jednání:           08.06.2017   od: 13,30  do: 16,20 hodin 

místo jednání:            Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko 
 
 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Mgr. Vlasta Machartová    
   František Hejhal 
    Mgr. Karolína Mitísková 
    Milan Černý 
    Jaroslav Kolář 
Omluveni:    Jan Kozák 
    Ing. Vladimír Ondruška 
    Dana Řezáčová 
    Petr Hladký 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
  Ing. Andrea Rucká 
  Ing. Ondřej Feit 
Hosté:   Ing. Naděžda Žaludová   
     
 
 
 
Program:  
 

1. Řešení zeleně na Husově náměstí  
2. Informace o plánované obnově sadu na starém sídlišti 
3. Informace o plánovaných akcích města s dopadem na městskou zeleň 
4. Podněty na pokácení a úpravu dřevin na pozemcích města 

 
 
 
 
Jednání: 
 
  

1. Řešení zeleně na Husově náměstí 
Jednání komise ŽP se zúčastnila Ing. Naděžda Žaludová, která představila 3 návrhy řešení zeleně na 
Husově náměstí. KŽP se usnesla na třetí variantě, která představuje odstranění všech devíti 
neperspektivních lip a vysazení nových vhodnějších dřevin, a to dvou jedinců do stávajícího 
vyvýšeného záhonu a čtyř jedinců do nového záhonu, který vznikne spojením stávajících výsadbových 
prostorů. Před výsadbou bude nutné provést kompletní výměnu substrátu a zajistit zálivkovou sondu. 
Stromy budou podsazeny půdopokryvnými dřevinami a sezónními květinami. Komise se po dlouhé 
debatě shodla na výsadbě platanu javorolistého, a to buď ve formě „Pyramidalis“ nebo v užší formě 
„Tremonia“. V obou případech se jedná o středně vzrůstný strom vhodný do městského prostředí, který 
snáší zadláždění, exhalace, toleruje posypovou sůl a poměrně dobře snáší vyvětvování, které bude 
v tomto případě nutné.  
Závěr: Komise doporučuje zadat rozpracování varianty III C do podoby projektové dokumentace 
včetně položkového rozpočtu. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   5/5/0/0 
 
2. Informace o plánované obnově sadu na starém sídlišti 
Tajemnice komise životního prostředí informovala členy komise o plánované obnově sadu v ul. P. 
Bezruče na starém sídlišti. Začátkem letošního roku se na zdejší odbor životního prostředí obrátila 
nezisková organizace „Sázíme stromy“, jejímž hlavním cílem je obnovovat a vysazovat nové aleje, 
sázet remízky, doplňovat stromy do sadů, apod. Společnost funguje jako prostředník mezi sponzory, 
lesními a okrasnými školkami, městskými úřady a dobrovolníky. Vzhledem ke skutečnosti, že v loňském 
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roce došlo k vykácení části ovocného sadu s tím, že zde budou nové ovocné stromy opět vysázeny, 
OŽP přivítalo nabídku této organizace a byla dohodnuta výsadba právě v této lokalitě. Bude zde 
vysazeno 40 ovocných stromů (22x švestka, 6x třešeň, 6x hrušeň, 6x jabloň). Organizace „Sázíme 
stromy“ zafinancuje celou výsadbu stromů, jedinou podmínkou je zajištění následné péče o vysazené 
stromy, která je pro následný vývoj dřevin nezbytná. 
        

3. Informace o plánovaných akcích města s dopadem na městskou zeleň 
Tajemnice komise životního prostředí seznámila členy komise s připravovanými akcemi města, které se 
dotknou zeleně ve vlastnictví města Milevska.  
Zřejmě ještě v letošním roce by se měla začít realizovat akce „Úprava chodníků v Nádražní a Sažinově 
ulici, v rámci které mají být také upraveny stávající autobusové zastávky a upraveno a rozšířeno 
parkoviště v Sažinově ul. Z projektové dokumentace vyplývá, že se akce dotkne některých stávajících 
vzrostlých stromů, ale rozsah zásahu zatím není možné přesně určit. Patrně bude muset dojít 
k pokácení jedné lípy a dvou zeravů v Nádražní ulici a dále dojde k zásahu do kořenového systému u 
dvou jírovců v Nádražní ul. a dvou bříz v Sažinově ul. Zde není možné předem možné určit, k jak 
velkému zásahu dojde, zda nebude narušen kořenový systém stromů natolik, že budou muset být 
z bezpečnostních důvodů pokáceny.  
Další plánovanou akcí, která se bude realizovat zřejmě v příštím roce, je parkoviště u 2. základní školy 
v ul. J. A. Komenského. Zde by mělo dojít ke kácení šesti javorů a dvou borovic. Za pokácené stromy 
se počítá s náhradou 18 nových stromů, které by měly být vysázeny podél parkoviště a měly by tak 
pohledově oddělovat parkoviště od zbytku zelené plochy před školou.        
Závěr: Komise bere na vědomí nutnost pokácení některých stromů při plánovaných akcích. 
Odstranění stromů, u kterých není předem jistá nezbytnost jejich pokácení, doporučuje řešit až 
při samotné realizaci akce, a to i za cenu, že by k případnému pokácení stromů došlo během 
vegetační doby.   
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   5/5/0/0 

 
4. Podněty na pokácení a úpravu dřevin na pozemcích města 

 
Opakovaný návrh na pokácení jedle bělokoré u domu čp. 973-974 v ul. J. A. Komenského 
(Společenství vlastníků jednotek domu čp. 973-974) 
Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise opakovanou žádost SVJ domu čp. 973-
974 o pokácení jedle bělokoré za domem. Jako důvod k pokácení je uveden strach nájemníků 
z poškození domu stromem v případě silnějšího větru. Komise se žádostí zabývala již 1.6.2010, 
26.2.2014 a 29.9.2014, kdy SVJ žádalo kromě jedle také o pokácení borovice černé. Na posledně 
uvedeném jednání komise odsouhlasila pokácení borovice, která rostla v těsné blízkosti domu, ale na 
zachování jedle trvala, zejména z důvodu vysoké estetické a ekologické hodnoty. Jedle se nachází cca 
8,5 m od domu, jedná se o zdravý strom bez zjevných známek poškození. Jedle se vyznačuje 
hlubokým kořenovým systémem, který netrpí vývraty. Komise důvody k pokácení jedle neshledala, 
nicméně doporučuje tuto záležitost řešit v rámci územní studie, která bude v této lokalitě příští rok 
zpracována.  
Závěr: Komise v současné době s pokácením jedle nesouhlasí, záležitost navrhuje řešit 
komplexně v rámci územní studie celé lokality.    
  

 Opakovaná žádost o ořezání magnolie před DPS Libušina (xxxxxxx) 
Tajemnice KŽP předložila členům komise opakovanou žádost paní xxxxxxx z DPS Libušina o ořez 
magnolie, která roste před oknem jejího bytu. Jako důvod je uvedeno, že magnolie značně zastiňuje její 
okno a je nucena často i přes den v bytě kvůli magnolii svítit. Komise se žádostí zabývala již v loňském 
roce, přičemž konstatovala, že se jedná o keř vysoké estetické hodnoty, který je ve velmi dobrém 
zdravotním stavu a ořez nedoporučila. Na základě nové žádosti se nyní komise zabývala záležitostí 
znovu a opět konstatovala, že magnolie je nejhodnotnější právě ve své přirozenosti bez jakýchkoliv 
zásahů a s ořezem nesouhlasila, Po dlouhé debatě však nakonec připustila možnost drobného zásahu 
a pověřila pana Koláře, aby magnolii velmi citlivě upravil.  
Závěr: Komise ŽP pověřuje pana Koláře citlivou úpravou magnolie rostoucí před DPS Libušina.  
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 Komise ŽP 

 
 

Doporučuje: 

 zadat zpracování projektové dokumentace na řešení zeleně na Husově náměstí 
Bere na vědomí: 

 nutnost pokácení některých stromů při plánovaných akcích. Odstranění stromů, u kterých není 
předem jistá nezbytnost jejich pokácení, doporučuje řešit až při samotné realizaci akce. 

 Nesouhlasí: 

 s pokácením jedle bělokoré před domem čp. 973-974, záležitost navrhuje řešit komplexně 
v rámci územní studie celé lokality   

      Pověřuje: 

 pana Koláře citlivou úpravou magnolie rostoucí před DPS Libušina.  
 

 
 

V Milevsku dne: 14.06..2017 
 
 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová, v. r.  
tajemnice Komise životního prostředí 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Vlasta Machartová, v. r.  
místopředsedkyně Komise životního prostředí 
 
 
 
 
 
 
 
Obdrží:  
 

1. Členové KŽP 
2. Sekretariát 
3. Ing. Andrea Rucká, vedoucí OŽP 
4. K založení do spisu 

 
 


